
Sundhedsudvalget

Til: Indenrigs- og sundhedsministeren

Dato: 16. august 2023

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

SUU alm. del

Spørgsmål 622
Som et af de eneste sundhedsdokumenter er ernæringsrecepten (den såkaldte ”grønne 
recept”) ikke blevet inkluderet i Fælles Medicinkortet (FMK). Af samme årsag findes der 
ganske enkelt ikke data på, hvor mange grønne recepter, der bliver udskrevet til patienter 
i ernæringsrisiko, og hvor mange recepter der bliver indløst. Det bevirker, at der mangler 
indsigt i, hvorvidt bl.a. de svageste borgere og patienter får afhentet ernæringspræparater 
ved svær sygdom. Sundhedsdatastyrelsen vurderer i et notat, at omkostninger forbundet 
med digitaliseringen vil være forholdsvis lave. Mener ministeren, at der skal igangsættes 
en digitalisering af den grønne recept – og i benægtende fald – hvorfor ikke? Der henvi-
ses til ”Løsningsforslag – digitalisering af grønne blanketter”, Sundhedsdatastyrelsen, 12. 
juni 2019.

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Jens Henrik Thulesen Dahl (DD).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Jens.Henrik.Thulesen.Dahl@ft.dk og til 
lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Rasmus Lund-Nielsen
formand
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